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Kopieret fra HLFs hjemmeside 
 

Onsdag den 6. september afholdt styregruppen for projektet “Havørreden tilbage 

til Gudenåen” møde for at aftale  afslutningen på projektet. Her deltog 

repræsentanter fra kommunerne: Viborg, Rander og Favrskov og fra 

lystfiskerforeningerne i: Bjerringbro, Langå og Hadsten samt Danmarks 

Sportsfiskerforbund og ikke mindst DTU- Aqua. 

Vi har siden 2018 arbejdet sammen for at finde en løsning på det problem 

Bjerringbro og omegns Sportsfiskerforening have rejst omkring tilbagegangen af 

Havørredfangster der var registreret. 

 

Arbejdsgruppens formål: 

Det er formålet gennem en handleplan at genskabe naturlige, 

selvreproducerende og stabile ørredbestande i ørredens gydevandløb i Gudenåen 

nedstrøms Tangeværket. Dette skal sikre at: 

• Vandløbene kan leve op til vandområdeplanernes miljømål 

• Der skabes grundlag for et godt, stabilt og attraktivt lystfiskeri efter 

havørred i Gudenåen. 

Hvad er der sket siden 2018: 

• DTU Aqua har gennemført en undersøgelse af dødeligheden for smolt i 

dens farlige færd ved udtræk fra  Gudenå og Alling å, gennem Randers 

fjord og ud i Kategat. 

• Vi har indsamlet foto-data i vandløbene for at dokumentere prædation på 

ørreder gennem et helt år. 



• DTU Aqua har analyseret de indsamlede data og udarbejdet en godt 100 

sider lang rapport “Handleplan for ophjælpning af den naturlige 

havørredbestand i den nedre Gudenå” som færdiggøres i løbet af denne 

måned. 

• DSF arbejder på et kortfattet notat eller resume af rapporten. 

Hvornår ser vi noget: 

Vi indkalder til borgermøde onsdag den 1. november 2023 kl.19.00 i Langå 

Kulturhus, Bredgade 4, 8870 Langå. Her vil styregruppen præsentere resultatet 

af arbejde. 

Alle er velkommen der er gratis adgang men krav om tilmelding af praktiske 

hensyn, se herom senere på denne side. 
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